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BRMG-KSiB-II.0012.4.2013 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR 36 – 04/2013 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 22 kwietnia 2013 roku, rozpoczęte o godz. 08.00, w sali nr 003 - Nowy 
Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu wzięło udział sześć osób (6), 
co stanowiło quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 36 posiedzenie komisji, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji – Maciej Krupa, zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad, skierowane do Komisji, następujące sprawy: 
 

Jako punkt 1 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia w 
roku 2013 dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku.- druk nr 850. 
 
 

Jako punkt 2 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wysokości i 
zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących Ŝłobki lub kluby 
dziecięce na obszarze Gminy Miasta Gdańska w roku 2013.  – druk nr 866. 
 
 
Jako punkt 3 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2013-2040.– druk nr 867. 
 

 
Jako punkt 4 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok.  – druk nr 868. 
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Jako punkt 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. – druk nr 
871. 
 
 
Jako punkt 6. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i 
trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej– druk 
nr 872. 
 
 
Jako punkt 7. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 873. 
 
 
Jako punkt 8. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na 
nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne.– druk nr 874. 
 
 
Jako punkt 9. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy  – druk nr 875. 
 
 
Jako punkt 10. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Miasta Gdańska.  – druk nr 876. 
 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Moja propozycja jest taka, Ŝe jeŜeli Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej uda 
się zakończyć pracę to będziemy przystępowali do opiniowania druków zgłoszonych 
dotyczących odpadów komunalnych, czyli to jest od druku 871 do druku 876, a 
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jeŜeli panowie jeszcze tam będą rozmawiać, to zostawimy im główną opinię a my 
tym się nie będziemy zajmować.  
 
 

Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  4 głosami za. 
 
 
W dalszym ciągu posiedzenia przewodniczący poddał pod głosowanie  
przedstawiony poniŜej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
udzielenia w roku 2013 dotacji celowych na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku.- druk nr 850. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 
Ŝłobki lub kluby dziecięce na obszarze Gminy Miasta Gdańska w roku 
2013.  – druk nr 866. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2013-2040.– druk nr 867. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały 

w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok.  – druk nr 
868. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 

uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. – druk nr 871. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 

uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta 
Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej– druk nr 872. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 
uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 873. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 

uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia stawki opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy a powstają odpady komunalne.– druk nr 874. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 

uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 
opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy  – druk nr 
875. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 

uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Miasta Gdańska.  – druk nr 876. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
 

11. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  4 głosami za. 
 

PUNKT – 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia w 
roku 2013 dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku.- druk nr 850. BRMB – S.0006.84.2013.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z kwietnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Janusz Tarnacki -  Kierownik Referatu Ochrony Zabytków, Wydziału 
Urbanistyki Architektury i Ochrony Zabytków Urzędu Miejskiego w Gdańsku  - 
zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 850. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Czy są pytania członków Komisji. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu    
Mam pytanie. Czy w jakiś sposób jest nadzorowana realizacja tych prac. 
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Pan Janusz Tarnacki -  Kierownik Referatu Ochrony Zabytków, Wydziału 
Urbanistyki Architektury i Ochrony Zabytków Urzędu Miejskiego w Gdańsku   
Oczywiście, osobiście uczestniczę we wszelkich Komisjach Konserwatorskich i 
Komisjach Odbiorowych. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu    
Dziękuję. 
 
Radna Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu    
Mam wraŜenie, moŜe to tylko wraŜenie, Ŝe się po prostu pojawiły Wspólnoty a 
wcześniej rzadziej te Wspólnoty występowały. 
 
Pan Janusz Tarnacki -  Kierownik Referatu Ochrony Zabytków, Wydziału 
Urbanistyki Architektury i Ochrony Zabytków Urzędu Miejskiego w Gdańsku   
Z tymi Wspólnotami to jest tak, Ŝe generalnie Wspólnoty nie mają pieniędzy na ten 
tak zwany udział własny. Tu jest największy problem, pyzatym drugim problemem 
jest to, Ŝe zarządcy nie widzą dla siebie interesu jako zarządcy w staraniu się o 
jakiekolwiek dodatkowe pieniądze. Wiadomo przy tym trzeba troszkę pochodzić, 
papierków poskładać itd. 
 
Radna Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
System się nie zmieni? 
 
Pan Janusz Tarnacki -  Kierownik Referatu Ochrony Zabytków, Wydziału 
Urbanistyki Architektury i Ochrony Zabytków Urzędu Miejskiego w Gdańsku   
System jest taki sam, natomiast tutaj informacja jak najbardziej jest pełna i 
myślę, Ŝe to teŜ w pewnym sensie poprawia te sytuację ale proszę się teŜ nie 
dziwić temu takim dysproporcją, bo akurat najcenniejsze i najwaŜniejsze obiekty 
te które wymagają największych prac to są kościoły. Natomiast Wspólnoty 
mieszkaniowe często dzielą te działania na etapy, bo jak mają pieniądze na 
izolację to juŜ nie mają na elewację itd. To jest znacznie gorzej. Z tego co wiem 
teoretycznie istnieje moŜliwość ubiegania się o dotację równieŜ w Ministerstwie ale 
Ministerstwo stosuje system punktacji i takie Wspólnoty mieszkaniowe praktycznie 
nie mają szans na to Ŝeby uzyskać tam jakiekolwiek środki. Naprawdę musiałyby 
być to jakieś wyjątki, dlatego muszą jakby ten cały wkład własny ponieść ze swoich 
środków czy zaciągnąć kredyty i to jest dla nich największy problem. Stąd się biorą 
te dysproporcje.  
 
Radna Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Czy jeszcze pytania, nie widzę. Przystępujemy do opinii.  
 
 
 
 
 
 
 



 

6 
 

 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia w roku 2013 dotacji celowych na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku.- druk 
nr 850.   
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 850 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 36-4/256-24/2013). 
 

PUNKT – 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wysokości i 
zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących Ŝłobki lub kluby 
dziecięce na obszarze Gminy Miasta Gdańska w roku 2013.  – druk nr 866 BRMB 
– S.0006.100.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z kwietnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Miejsca w niepublicznych Ŝłobkach i klubach dziecięcych na dzień 18.04.2013r 
- stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 
 
Pan Jarosław Formela -  Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 866. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Jakie warunki powinny spełniać Ŝłobki bądź kluby dziecięce Ŝeby zostać 
zarejestrowanym przez gminę. 
 
Pan Jarosław Formela -  Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
NajwaŜniejsze dwa warunki to są: spełnienie wymagań sanepidu i spełnienie 
wymagań przeciwpoŜarowych. To są najwaŜniejsze warunki one jakby wyczerpują 
wszystko, bo sanepid wyczerpuje warunki które są dostosowane. Czyli wielkość 
pomieszczeń, ilość pomieszczeń, ich dostosowanie, wentylacja ich jakby 
oświetlenie. Natomiast przeciwpoŜarowe to jest kwestia dojścia, wyjścia, ułoŜenie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
To prawdopodobnie moŜna się spodziewać u tych klubów dziecięcych działań sporo 
w Gdańsku. MoŜna się spodziewać, Ŝe jak zorientują się, Ŝe ten system który teraz 
państwo proponujecie działa to one zaczną się rejestrować, bo te warunki 
spełniają.  
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Pan Jarosław Formela -  Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Oni wiedzą tak od dwóch miesięcy i takich nagłych ruchów nie było. Jak Ŝeśmy 
wchodzili z konsultacjami po wejściu w Ŝycie uchwały to tak naprawdę do nas się 
zgłosiło 60 podmiotów. Na dzień dzisiejszy zdecydowało się 6 czyli gdzieś około 10 
% . Tyle co Ŝeśmy robili, takie wywiady to oni się nie rejestrują z tego powodu, Ŝe 
większość tych podmiotów ma jednak lokale nie dostosowane do końca. Albo to 
jest nie dostosowanie lokalu albo to jest niedostosowanie wymogów kadrowych. 
Mają czas jeszcze rok. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Jeśli chodzi o kadry to jakie to są wymagania które stawiamy. 
 
Pan Jarosław Formela -  Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Kadra to jest kwestia wymogu kierownika danej placówki której musi spełnić jeŜeli 
chodzi o zbliŜone zawody Ŝeby by móc być opiekunem danej grupy. JeŜeli chodzi o 
klub dziecięcy to jest na 5 dzieciaczków, jeŜeli nie jest to z osobą niepełnosprawną 
i jeŜeli chodzi o Ŝłobek to jest tam minimum 1 opiekun na 8 dzieciaczków, jeŜeli 
teŜ nie ma pod opieką osoby niepełnosprawnej. Zawody zbliŜone, bo tak naprawdę 
to są 3 funkcje które teraz według nowej ustawy, tak naprawdę zawsze one były 
spełniane ale teraz są wpisane. To jest funkcja edukacyjna, to jest funkcja 
opiekuńcza jeśli chodzi o opiekę nad danym dzieckiem. Oczywiście, Ŝe ta taka 
funkcja opiekuńcza zawsze jest tą taką funkcją główną, która ma być podstawową, 
która ma być spełniana przez dany Ŝłobek czy dany klub dziecięcy. Kluby dziecięcy 
to jest do 5 godzin, Ŝłobek to jest maksymalnie do 10 godzin opieki.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Zastanawiam się czy nie naleŜałoby teŜ te informacje o tym które mają państwo 
zarejestrowane u siebie w sposób publikować dlatego, Ŝe to jest teŜ pewna 
rękojmia jakości. Zarejestrowanie u państwa świadczy o spełnieniu przepisów. 
 
Pan Jarosław Formela -  Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Zgadza się. To teŜ jest gwarancją dla danego rodzica jeŜeli na przykład dany 
podmiot jest zarejestrowany, Ŝe spełnia pewne warunki.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Prosiłbym Ŝebyście rozwaŜyli taką moŜliwość, bo to pokazuje pewna dbałość. 
 
Pan Jarosław Formela -  Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Główny rok informacji to był rok 2011. Rozpowszechnialiśmy informację do dwóch 
grup. To było głównie do rodziców i głównie do tych przedsiębiorców którzy 
prowadzili te Ŝłobki i kluby dziecięce. Ich zainteresowanie w pierwszych etapach 
było bardzo duŜe a jak juŜ dostali informację, Ŝe dotacji na tamten okres nie 
będzie to spadło zainteresowanie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania, nie widzę. Przystępujemy do opinii. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących Ŝłobki lub kluby dziecięce na obszarze Gminy Miasta 
Gdańska w roku 2013.  – druk nr 866  
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 866 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 36-4/257-25/2013). 
 

PUNKT – 3 
 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2013-2040.– druk nr 867.+ Autopoprawka. BRMB – S.0006.101.2013.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z kwietnia 
2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 867. + Autopoprawka. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Czy do druku 867 są pytania, proszę.  
 
Radna Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Kto będzie prowadził modernizację oświetlenia. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
ZDiZ. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
JeŜeli nie ma więcej pytań przystępujemy do opinii.  
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040.– druk nr 867.+ 
Autopoprawka.  
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Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 867 
+ Autopoprawką i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 36-
4/258-26/2013). 
 

PUNKT – 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok.  – druk nr 868. 
. BRMB – S.0006.102.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z kwietnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 868. + Autopoprawka. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta 
Gdańska na 2013 rok.  – druk nr 868. + Autopoprawka. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 868 
+ Autopoprawką i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 36-
4/259-27/2013). 
 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
W tej chwili jeszcze poprosiłbym o informację dotyczącą bieŜących spraw pracy 
nad Strategią Miasta Gdańska Tomasza Drozdowskiego. 
 
Materiał dotyczący nowej Strategii Rozwoju Gdańska, analiza SWOT - stanowi 
załącznik nr 5  do protokołu. 
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Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Dzień dobry państwu. JeŜeli chodzi o prace związane ze strategią to znajdujemy się 
w pierwszym jej etapie. Czyli tak naprawdę dokonujemy wewnętrznej samooceny i 
diagnozy. W ramach pięciu obszarów strategicznych które zostały określone i one 
przebiegają takim jak programy operacyjne. W zasadzie 2/3 tych WOTów zostały 
wykonane. Przygotowujemy je wewnętrznie ekspercko, tak bym nazwał. Czyli 
osoby w postaci Prezydentów czy osób prowadzących te analizy dopraszają 
niektóre osoby i robimy to wewnętrznie. Teraz jakby nowa sytuacja. Według pisma 
do 16 kwietnia był pierwszy termin w którym mieliśmy to zrobić. WydłuŜyliśmy ten 
termin do końca tego miesiąca na przeprowadzenie tych analiz i maj jest tym 
miesiącem w którym chcielibyśmy konsultować. Tutaj bardziej pytanie do pana 
przewodniczącego i do Komisji bo są dwa modele, czy dwa podejścia. Analizy SWOT 
mamy wykonane tak jak są czerwone punkty. Czyli mamy analizę SWOT: 

- w edukacji,  
- zdrowiu,  
- obywatelskości,  
- integracji społecznej,  
- sporcie,  
- kulturze,  
- rekreacji,  
- turystyce,  
- gospodarce nieruchomościami,  
- infrastrukturze,  
- zieleni i środowisku,  
- ochrona ludności. 

Mamy mieć, bo nie mamy jeszcze w zakresie mobilnego Gdańska, czyli: 
- Mobilność 
- Transport zbiorowy 
- Transport indywidualny 
- Dostępność komunikacyjna 
- Infrastruktura transportowa 

Jesteśmy w trakcie robienia SWOT dotyczących programu gospodarczego, czyli: 
- Gospodarka Morska i Logistyka 
- Chemia 
- Energetyka 
- Budownictwo 
- Przemysł usług 
- Innowacyjność technologiczna  
- Centra usług wspólnych 
- BranŜe pozostałe 
- Rynek pracy 
- Przedsiębiorczość 
- Nauka i komercjalizacja 

Będziemy dysponować tymi około dwudziestoma cząstkami to znaczy SWOTami 
cząstkowymi po to Ŝeby spojrzeć na pewne makro trendy. Teraz do pana 
przewodniczącego i do Komisji generalnie zapytanie następujące poniewaŜ są dwa 
modele jeŜeli chodzi konsultacje. Albo moŜemy w ramach Komisji poszczególnych 
branŜowych przedstawiać tematy, bo one są w miarę podzielone albo robimy 
spotkania otwarte. Pan przewodniczący wskazuje czy zaprasza tych którzy chcą się 
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udzielić w tym temacie. Przy czym to nie jest juŜ tworzenie tylko pracujemy na 
materiale w sensie, Ŝe jest coś wstępnie zakładamy i określamy, Ŝe z tym się 
zgadzamy, z tym się nie zgadzamy. Proponujemy taką czy nie inną stronę. Jeszcze 
powie, Ŝe ten SWOT który robiliśmy nie jest takim klasycznym SWOTem który 
pokazuje wewnętrzne, zewnętrzne uwarunkowania. Tylko kryterium podziału był 
tutaj czas. czyli to co udało nam się strategicznie zrobić i to co jest namacalne i to 
co moŜe słuŜyć nam w przyszłości to jest mocną stroną. To czego nie mamy, czego 
z punktu widzenia strategii gdzieś tam zapisaliśmy, czy róŜnego rodzajów 
programów. Nie mamy, nie udało się, to jest słaba strona. Coś co robimy ale nie 
jest jeszcze gotowe jest oczywiście pewną szansą i analogicznie zagroŜenie to 
potencjalne ryzyka w naszym rozwoju. Czyli coś co nam przeszkadza się rozwijać. 
Tak jest ułoŜony ten SWOT. Do końca maja chcemy mieć pełny obraz jeŜeli chodzi 
o to uwarunkowanie i o te SWOTy i wtedy przystępujemy do właściwego 
harmonogramu nad którymi będziemy pracować, nad celami itd. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Ja myślę, Ŝe takie rozwiązanie pośrednie będzie dobre. To znaczy gdybyśmy mogli 
wspólnie wystąpić jako Komisja i ty z pismem do przewodniczących Komisji 
branŜowych w których mogą odpowiadać poszczególnym obszarom strategicznym. 
Jakby z sugestia powinni się spotkać i takie spotkania albo przynajmniej regularnie 
na posiedzeniu co miesięcznym takim SWOTem się zająć. To by było takie 
najlepsze rozwiązanie. Z jednej strony to jest tak, Ŝe jakby jest wskazanie ze 
strony Komisji ale teŜ z waszej równocześnie. Myślę, Ŝe zrobimy to w ten sposób, 
Ŝe jak wszystkie SWOTy będą gotowe to wspólnie takie pisma byśmy wystosowali do 
poszczególnych przewodniczących Komisji z prośbą Ŝeby w maju takie spotkania 
Komisja ale tez otwarte na osoby z zewnątrz zrobili.  
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Ja myślę, Ŝe juŜ moŜna przygotowywać pismo Ŝeby był ten czas, zwłaszcza, Ŝe u 
pani Prezydent Kamińskiej jest całość zrobiona. Ten program „Czas na Gdańsk” tak 
naprawdę z racji róŜnego rodzaju dyskusji doszliśmy do wniosku, Ŝe ten obszar nie 
ma racji bytu sam z siebie. To znaczy kultura, która tutaj jest bardziej przejdzie 
pod panią Kamińską w zakresie edukacji i kultury w zakresie tego programu 
miękkiej działalności obszaru kultury oraz infrastrukturalnie to znajdzie się w 
programie gospodarczym. Tak samo jeŜeli chodzi o sport i turystykę w zakresie 
infrastruktury przejdzie do programu gospodarczego bo to jest ten rozwój 
gospodarczy. Natomiast w aspektach miękkich dotyczących zagadnień sport, 
edukacja itd. To jest działanie czysto społeczne. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To myślę, Ŝe zrobimy to w praktyce, Ŝe jak jest gotowy SWOT z jakiegoś obszaru to 
ja bym prosił bardzo o pismo z twojej strony adresowane do Komisji Strategii i 
BudŜetu w ramach pracy Urzędu Miasta Gdańska została przygotowana analiza 
SWOT takiego i takiego obszaru którą przesyłam w załączeniu. Bardzo proszę o 
skonsultowanie jej w ramach prac Rady Miasta Gdańska do dnia takiego i takiego. 
Jak my to dostaniemy to ja przekaŜe do na przykład do Komisji czy do 
przewodniczącego Komisji Edukacji który juŜ się przygotowuje na to zadanie, Ŝeby 
to włączył w porządek najbliŜszego posiedzenia i zrobił teŜ na ten temat dyskusję. 
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Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Mam dwa skończone obszary więc pismo pierwsze idzie. 
 
 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
I załączniki oczywiście Ŝeby był ten SWOT. To pismo teŜ Ŝebyśmy sobie nie 
utrudniali w wersji elektronicznej bardzo bym prosił. Czy coś jeszcze albo czy jest 
coś co  chcielibyście państwo coś dopytać. 
 
Radna Patrycja Mlejnek – Gałęza  – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i 
BudŜetu 
Czy ten druk moŜemy w  wersji elektronicznej dostać. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Oczywiście. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To tak działamy.  Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej dyskutuje, obraduje, 
więc nasza Komisja odpuszcza na temat regulaminów śmieciowych.  
 
 

PUNKT – 5 
 

PoniewaŜ nie było spraw wniesionych i wolnych wniosków, Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 
 
Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.08.40 

 
 
            Przewodniczący 
       Komisji Strategii i BudŜetu RMG 

 
  Maciej Krupa 
 
 

Protokół sporządziła: 
 

Anna Jabłońska 
 
 


